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Leevi, Karppinen Thomas, Kivijärvi Edwin, Kneckt Otso (saapui 17:02),
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Lybeck Severi, Lähteenmäki Jooa, Manninen Miko, Meng Sofia, Monykuany
Nyemuoc, Muller Tara, Mäkitalo Neea, Männikkö Fiia(lähti 20:17), Nieminen Iiro,
Nilsson Sebastian, Nissinen Vilma, Pohjanmaa Kaisa, Rantatupa Pauli, Salmi
Vivianne, Savander Markus, Seoudi Josef (poissa17:10-17:12), Silvekoski Veikka,
Solala Totti, Suikkari Noora, Suominen Milla,Tang Ruiyan(lähti 20:04), Weurlander
Hans, Virolainen Juho, Voutilainen Ida

Muita läsnäolijoita: Mira Honkaniemi, Kujala Riina, Filip Godlewski, Laaksonen
Maiju, Merja Nordling, Timi Oja, Lehmuksenkukka Minna

Käsiteltävät asiat

Asia Otsikko

1. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen
2. Kokouksen järjestäytyminen
3. Ilmoitusasiat
4. Jakautuminen työryhmiin
5. Nuorisovaltuuston hyvinvoiva Espoo ohjausryhmän ja

neuvottelukuntien edustajien valinta vuodelle 2022
6. Espoon nuorisovaltuuston tiedotusvastaavien ja

monikielisyysvastaavan valinta vuodelle 2022
7. Valitaan jäsenet kansainvälisyystiimiin
8. Vammaisneuvosto

9. Äänimäärä-kannanotto
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10. Lausunto hyvinvointisuunnitelmaan
11. Seksuaalinen häirintä-kannanotto
12.Bembölen koulu-lausunto
13.Sääntömuutosehdotus
14.Aloitteiden ja kannanottojen tilannekatsaus
15. Lautakuntien ja ohjausryhmien tilannekatsaus
16.Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat

1§ Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Selostus
Yleiskokous on laillinen ja päätösvaltainen, jos kokouskutsu on

toimitettu kaikille nuorisovaltuutetuille kolme (3) päivää ennen

kokousta.

Päätösehdotus
Todetaan kokous laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi

sekä todetaan läsnäolijat

2§ Kokouksen järjestäytyminen

Selostus
Valitaan pöytäkirjan tarkastaja, kaksi ääntenlaskijaa ja sihteeri.

Päätösehdotus
Pöytäkirjan tarkastajana toimii Leevi Jantunen , ääntenlaskijoina

toimii  Leevi Jantunen ja Noora Suikkari. sihteerinä toimii Pauli

Rantatupa.
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3§ Ilmoitusasiat
- Hallituksen työnjako

- Aaron:Kaupunkivisio
- Topi:Hyvinvointi
- Veikka: Kestävä kehitys
- Miko:Yhteistyö ja tapahtuma
- Hans: Sivistys
- Fiia: Vapaa-aika

- KH 7. ja 14.2
- Vaikuttamo-tilannekatsaus
- Kuullaan esittely Maiju Laaksoselta ja Riina Kujalalta
- Kuullaan Annika Kaarnalehdolta Hyvinvointisuunnitelmasta
- Filip Godlewski esittäytyy Vantaan nuvasta
- OPKH-pyöreä pöytä kokousti 14.2

§4 Jakautuminen työryhmiin

selostus
Jokainen nuorisovaltuutettu kuuluu yhteen tai useampaan
nuorisovaltuuston omaan työryhmään. Jakaudutaan työryhmiin.

Päätösehdotus
Valtuutetut valitsevat omat työryhmänsä.

5§ Nuorisovaltuuston ohjausryhmien ja neuvottelukuntien edustajien valinta
vuodelle 2022

Selostus
Jatketaan edellisessä kokouksessa pöydättyjä vaaleja. Vaalit
käydään edustajista hyvinvoiva espoo ohjausryhmään ja
hyvinvointityöryhmiin.
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Nuorisovaltuustolla on edustajat seuraavissa
hyvinvointityöryhmissä:

● Espoonlahden hyvinvointityöryhmä
● Keski- ja Pohjois-Espoon hyvinvointityöryhmä
● Leppävaaran alueen hyvinvointityöryhmä
● Matinkylä-Olari-Tapiola alueen hyvinvointityöryhmä
● Nuorten hyvinvointityöryhmä
● KONTUn johtoryhmä

Mikäli ehdokkaita on enemmän kuin yksi, käydään suljettu
lippuäänestys.

Käsittely

Hyvinvoiva espoo-ohjausryhmä:

Ehdolle asettuivat: Fiia Männikkö, Sebastian Nilsson

Ehdokkaat sopivat:

Valitaan: Fiia Männikkö varsinaiseksi edustajaksi ja Sebastian Nilsson
varaedustajaksi

Hyvinvointityöryhmät:

1. Espoonlahden hyvinvointityöryhmä:

Ehdolle asettuivat: Vivianne Salmi, Tang Ruiyan, Markus Savander

Ehdokkaat sopivat:

Valitaan: Markus Savander varsinaiseksi edustajaksi ja Vivianne Salmi
varaedustajaksi

2. Keski- ja Pohjois-Espoon hyvinvointityöryhmä:

Ehdolle asettuivat:Neea Mäkitalo, Tang Ruiyan
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Ehdokkaat sopivat:

Valitaan: Neea Mäkitalo varsinaiseksi edustajaksi ja Tang Ruiyan
varaedustajaksi

3. Leppävaaran alueen hyvinvointityöryhmä:

Ehdolle asettuivat: Thomas Karppinen, Vivianne Salmi

Ehdokkaat sopivat:

Valitaan: Thomas Karppinen varsinaiseksi edustajaksi ja Vivianne salmi
varaedustajaksi

4. Matinkylä-Olari-Tapiola alueen hyvinvointityöryhmä:

Ehdolle asettuivat: Outi Ala-kojola, Margarita Komanshinskaya, David
Ibidokun(jättäytyy pois)

Ehdokkaat sopivat:

Valitaan: Margarita Komanshinskaya varsinaiseksi edustajaksi ja Outi
Ala-kojola varaedustajaksi

5. Nuorten hyvinvointityöryhmä

Ehdolle asettuivat: Pauli Rantatupa, Margarita Komanshinskaya

Ehdokkaat sopivat:

Valitaan: Pauli Rantatupa varsinaiseksi edustajaksi ja Margarita
Komanshinskaya varaedustajaksi

6. KONTUn johtoryhmä:

Ehdolle asettuivat:Vilma Nissinen, Neea Mäkitalo, Otso Kneckt

Ehdokkaat sopivat:

Valitaan: Vilma Nissinen varsinaiseksi edustajaksi ja Otso Kneckt
varaedustajaksi
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Päätösehdotus
Valitaan nuorisovaltuuston edustajat toimimaan

edustustehtävissään.

6§ Espoon nuorisovaltuuston tiedotusvastaavien ja monikielisyysvastaavan
valinta vuodelle 2022

Selostus
Valitaan nuorisovaltuustolle (2-3) tiedostusvastaavaa.

Tiedotus

Nuorisovaltuusto valitsee viestintä- ja tiedotusvastaavat (2-3),

joiden tehtävänä on koordinoida nuorisovaltuuston sisäistä ja

ulkoista tiedottamista mm. kouluille ja nuorisotiloille sekä

sosiaalisen median kanaviin. Tiedotukseen osallistuvat kaikki

nuorisovaltuutetut.

Nuorisovaltuuston tiedotusta ja viestintää varten laaditaan

viestintäsuunnitelma viestintä- ja tiedotusvastaavien toimesta.

Viestintäsuunnitelma tulee hyväksyä nuorisovaltuuston

yleiskokouksessa.

Monikielisyys

Nuorisovaltuusto pyrkii olemaan, parhaalla mahdollisella tavalla

monikielinen. Nuorisovaltuusto valitsee itselleen

monikielisyysvastaavat (1-2), kalenterivuodeksi kerrallaan

kauden ensimmäisessä yleiskokouksessa.
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Monikielisyysvastaava vastaa nuorisovaltuuston ruotsin- ja

englannikielisestä sisällöstä sekä tiedotuksesta yhdessä

viestintä ja tiedotusvastaavien kanssa.

Käsittely
1. Tiedotusvastaavat(2-3):

Ehdolle asettuivat: Severi Lybeck, Kaisa Pohjanmaa, Pauli Rantatupa

valitaan kaikki

2. Monikielisyysvastaavat(1-2):

Ehdolle asettuivat: Markus Savander, Otso Kneckt, Maximillian Bergström,

Tang Ruiyan, Vivianne Salmi.

Äänestyksen tulos: Markus Savander: 19 Otso Kneckt: 2

Maximillian Bergström: 10 Ruiyan Tang: 6 Vivianne Salmi: 29

tyhjä:13 äänestäneitä:28

Valitaan: Vivianne Salmi ja Markus Savander

Päätösehdotus
Valitaan tiedotusvastaavat ja monikielisyysvastaavat.

7§  Valitaan jäsenet kansainvälisyystiimiin

Selostus
Valitaan (1-5) edustajaa kansainvälisyystiimiin.
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Käsittely
Ehdolle asettuivat: Sebastian Nilsson, Maximilian Bergström, Severi Lybeck,

Pauli Rantatupa, Veikka Silvekoski

Äänestyksen tulos: Pauli Rantatupa: 26 Sebastian Nilsson:  12

Maximillian Bergström: 13 Ruiyan tang: 10 Severi Lybeck: 22 Veikka

Silvekoski:  23 tyhjä:  75 äänestäneitä: 36

Valitaan: Pauli Rantatupa, Sebastian Nilsson, Maximillian Bergström, Severi

Lybeck, Veikka Silvekoski

Päätösehdotus
Valitaan edustajat

8§  Vammaisneuvosto

Selostus
Käydään keskustelua nuorisovaltuuston mahdollisesta

edustuksesta vammaisneuvostossa ja valitaan tarvittaessa

edustaja

Käsittely
Nuorisovaltuusto haluaa edustajan vammaisneuvostossa.

Valitaan Ruiyan Tang Varsinaiseksi edustajaksi ja Thomas

Karppinen varaedustajaksi .
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Päätösehdotus
Nuva edustaa vammaisneuvostossa.

§9 Äänimäärä-kannanotto

selostus
Juho Virolainen, Leevi Jantunen ja Topi Leijola ovat tehneet

kannanoton nuorisovaltuustovaalien äänimäärien

julkaisemisesta.

Kannanotto

Espoon nuorisovaltuuston kannanotto: Nuorisovaltuustovaalien

äänimäärä julkistettava!

Lukioiden ja peruskoulujen valtakunnalliset opetussuunnitelmat
korostavat kasvatuksen yhdeksi periaatteeksi demokratian ja
demokratiakasvatuksen. Näitä arvoja harjoitetaan muun muassa
äänestämällä oppilaitokselle opiskelija- tai oppilaskunta, sekä
seuraamalla yhteiskuntaopintunneilla valtakunnallisia vaaleja
sekä poliittista päätöksentekoa. Nuorisovaltuustovaalit ovat
nostaneet suosiota viimeisten vuosien aikana ja
äänestysprosentti on noussut 30.9% (2016) 38.1%(2021).
Lisäksi vuoden 2021 vaaleissa ehdolle asettui ennätysmäärä
nuoria.

Jotta vaalikäytäntö saataisiin nuorille tutuksi, olisi oleellista että
nuorisovaltuustovaalien äänimäärät julkaistaisiin muiden vaalien
tapaan. Demokratian peruspiirteisiin kuuluu että vaalitulos on
jokaisen itse tarkistettavissa ja vahvistettavissa, näin ei
kuitenkaan tämän vuoden nuorisovaltuustovaaleissa olla
toimittu. Koko nuorisovaltuuston arvovalta ja uskottavuus
instituutiona heikkenee vaalitulosten salailun johdosta.

Espoo toimitti nuorisovaltuustovaalit yhdessä Vantaan ja
Helsingin kanssa. Molemmat nuorisovaltuustot toimittivat
läpimenneiden valtuutettujen äänimäärät julkisuuteen. Espoo on
toiminut samalla tavalla myös vuoden 2019 nuva-vaaleissa ja
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tämä on todettu toimivaksi järjestelmäksi. Silloin kaikkien
läpimmeiden äänimäärät olisivat julkisia, mutta pienimmät
äänimäärät jäisivät julkaisematta. Moni nykyisistä
nuorisovaltuutetuista oli myös siinä ymmärryksessä, että näin
toimittaisiin, mutta useista yhteydenotoista nuorisovaltuutettujen
puolelta huolimatta äänimäärät jäivät julkaisematta.

Lisätietoja

Juho Virolainen
Espoon nuorisovaltuuston puheenjohtaja
juhotv@gmail.com
0452765117

Leevi Jantunen
Espoon nuorisovaltuuston 1. varapuheenjohtaja
leevukka@live.com
0440922228

Topi Leijola
Espoon nuorisovaltuuston hallituksen jäsen
leijola@gmail.com
0400998324

Käsittely
Nuorisovaltuustossa nousi kannanottoa tukevia mielipiteitä

Päätösehdotus
Kannanotto hyväksytään

§10  Lausunto hyvinvointisuunnitelmaan

Selostus
Nuorisovaltuuston lausunto Espoon hyvinvointisuunnitelmaan

mailto:juhotv@gmail.com
mailto:leevukka@live.com
mailto:leijola@gmail.com
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Lausunto
Lasten, nuorten ja perheiden osallisuus ja yhdenvertaisuus
Lapset, nuoret ja perheet aktiivisesti mukana palvelujen suunnittelussa ja
kehityksessä:

Jos jokin palvelu ei toimi tai ei ole tavoitettavissa niin asiakkaat sen huomaavat.
Osallistava budjetointi on erinomainen työkalu tämän edistämiseen. Kuitenkin suurta osaa
nuoria koskevista ongelmista ei pystytä ratkaisemaan vain 100 000 euron summalla, vaan
tähän vaaditaan selvästi suuria panostuksia Espoon kaupungin budjetista. Lisäksi tällä
hetkellä on vaikeaa löytää tietoa siitä, mihin ManiMiitti rahat ovat kultakin vuodelta menneet.
Tämä auttaisi kaikkia  On kuitenkin lisättävä, että 100 000 euron panostus iCapital rahoista
oli kerrassaan suuri ja merkittävä panostus viime vuosiin verrattuina.

Ryhmään kuuluminen ja mahdollisuus harrastaa:

Urheilu yhdistää. Nuorisovaltuusto kokee tärkeäksi, että nuoria tuodaan yhteen ja
taistellaan syrjäytymistä vastaan liikunnalla. On tärkeää, että kaupunki tarjoaa
jatkossakin laajan kattauksen urheilu ja kulttuuri harrastuksia nuorille.
Nuorisovaltuusto toivoo myös, että kuten toimenpide kohdassa lukee, niin pidetään
nämä harrastukset mahdollisimman matalalla kynnyksellisinä. Eli
kustannustehokkaita harrastuksia, joita voi harrastaa missä vain päin Espoota ja
joille löytyy kysyntää nuorten keskuudessa kuten jalkapallo tai koripallo.

Kulttuuriharrastukset ovat myös todella toivottuja. Kaikki taide voi olla nuorelle hyvä
työkalu tutustua muihin taiteesta kiinnostuneisiin nuoriin ja panostaa
mielenterveyteen ja jopa akateemiseen menestykseen vaikka musiikin kautta.
Koulujen välineistöön pitää täten panostaa enemmän, jotta kouluilla voitaisiin
järjestää kyseistä harrastustoimintaa.

Lisätään vanhemmuuden tukea nuorisoikäisten lasten vanhemmille:
Lapset tarvitsevat vanhempia. On hyvä asia, että vanhempia tuetaan lapsen
kasvatuksessa mm. Säännölliset vanhempainillat vanhemmat ja lapsen opettajan
välillä ovat todella toimiva menetelmä. Mutta mikään ei voi korvata lapsen elämästä
puuttuvaa huoltajaa. On tärkeää, että lapsi löytää koulusta opettajia joihin hän voi
luottaa ja joilla hän voi tarvittaessa kertoa huolista ja murheistaan.

Vieraskielisten lasten, nuorten ja perheiden tukeminen:

Vieraskielisten lasten, nuorten ja perheiden tukeminen on vaikeampi ongelma
ratkoa. Vieraskielisiä lapsia pitää tukea todella paljon sosiaalisesti, että he pääsisivät
mahdollisimman varhaisessa iässä suomea äidinkielenä puhuvien lasten kanssa
yhteiseen opetukseen. Lapsen on helpompi muodostaa ystävyyssuhteita ja ottaa
kaikki mukaan kuin nuoren. Oppimistulosten erot ovat taas sitäkin vaikeampi
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ongelma ratkaista. Vieraskielisen lapsen tulee jo nuoresta iästä opiskella kaikkien
samojen aineiden ohessa suomenkieltä, joka voi olla erittäin vaikeaa ja aikaa vievää
lapselle, jonka kuuluisi leikkiä. Vieraskielisten lapsien pitää päästä mahdollisimman
nuorena leikkimään yhdessä suomenkielisten lasten kanssa tehostaaksemme niin
integroitumista kuin myös suomenkielen oppimista.

Tuemme mielen hyvinvointia

Lapsia ja nuoria suojellaan kaikenlaiselta syrjinnältä ja väkivallalta:
Kouluissa syrjintä ja väkivalta ilmenee kiusaamisena. Nuorisovaltuusto on sitä
mieltä, että koulut eivät pysty puuttumaan kiusaamiseen tarpeeksi tehokkaasti.
Netissä tapahtuvaan kiusaamiseen on lähes mahdotonta puuttua, mutta sitä voi
ehkäistä lasten ja nuorten säännöllisellä konsultoinnilla sosiaalisesta mediasta.
Mutta jokainen meistä nuorista on saanut monen eri oppiaineen tunneilla
konsultointia somessa käyttäytymisestä ja internetin uhista, mutta ongelma esiintyy
yhä. Uskomme, että ongelma voi olla siinä, että opettajat eivät tiedä mitä
somekanavia nuoret käyttävät eivätkä tunne näiden kanavoiden kulttuuria.

Nuorisovaltuusto näkee tähän kaikista tehokkaimmaksi tavaksi oppilailta toisille kohdistuvan
opetuksen. Oppilaat saattavat parhaiten kuunnella juuri omia ystäviään ja vahvoja
auktoriteettien omaavia ihmisiä, kuten esimerkiksi poliiseja.

Mutta suurin ongelma kiusaamiseen liittyen on koulujen kykenemättömyys puuttua
asiaa. Ei ole missään nimessä oikein, että kiusaamisen pahimmassa tapauksessa,
kiusattu joutuu vaihtamaan koulua ja mennä murtuneen moraalin kanssa vain
seuraavaan kouluun kiusattavaksi. Koulujen pitää pystyä rankaisemaan kiusaajia sekä
puuttumaan kiusaamisen aloittamisen juurisyihin ja pahimmassa tapauksessa heidän tulee
vaihtaa koulua. Tästä koko nuorisovaltuusto on yksimielisesti samaa mieltä ja logistiset
ongelmat eivät ole tekosyy sille, miksi näin ei tehtäisi.

Lapsilla ja nuorilla on turvallinen ja viihtyisä arkiympäristö:

Viihtyvyys on tärkeää koska miten lapsen oletetaan oppivat tehokkaasti jos tämä ei
viihdy koulussa. Espoon on tehnyt kiitettävää työtä tehdessään uusien koulujen
ympäristöstä viihtyisiä. Mutta rehellisesti lapsia ja nuoria ei kiinnosta turvallisuus. On
tietenkin turvallisuus seikkoja, joiden tulee toteutua kouluympäristössä, mutta
jokainen nuorisovaltuutettu voi samaistua siihen kuinka keinut, kiipeilytelineet taikka
karusellit ovat olleet sen takia pois käytöstä, että joku mursi kätensä. Näin ei pitäisi
olla. Leikkiessä sattuu ja tapahtuu.

Lasten, nuorten ja perheiden mielen hyvinvointi vahvistuu:

Nuorisovaltuusto tukee ja kannattaa näitä toimenpiteitä. Mutta olemme myös
yllättyneitä siitä, että lasten ja nuorten mielenterveyttä parantavissa toimenpiteissä ei
ole listattu koulupsykologien ja -kuraattorien suurta kysyntää ja minimaalista
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tarjontaa. “Koulutettujen ammattilaisten määrä” on merkattu mittariksi eikä
toimenpiteeksi eli eikö alalla vain ole tarpeeksi työvoimaa? Nuorisovaltuusto on jo
vuosia ollut sitä mieltä, että koulupsykologin, koulukuraattorin ja
kouluterveydenhoitajan tulisi olla paikalla koulussa joka päivä. Ja vielä parempi olisi
jos vaikka psykologeja voitaisiin palkata useampi per koulu. Tämä on niin itsestään
selvä ja tehokas toimenpide toteuttaa, että siihen tulisi suunnitelmassa ottaa kantaa.

Espoon nuorisovaltuuston toiveet:

Kaupungin sisäisellä tasolla erilaiset hankkeet ja aloitteet ovat näkyviä ja ovat hyvin
kaupungin työntekijöiden tiedossa. Yleisesti ottaen erilaisten hankkeiden viestimisessä
nuorille on ollut haasteita ja onkin hyvä, että suunnitelmassa on listattu osapuolten aktiivinen
osallistaminen suunnitteluvaiheessa. Myös Espoon nuorisovaltuusto voi olla mukana
jakamassa tietoa asiasta nuorille.

On hyvä, että esiin ollaan nostettu, että “Kouluissa ja oppilaitoksissa huolehditaan
oppilaiden/opiskelijoiden mielenterveydestä”, mutta tämä harvoin onnistuu ilman
lisäresursseja. Nopeasti tavoitettava apu esimerkiksi koulun yhteydessä on tärkeää.
Budjettineuvotteluissa syksyllä pitää ottaa selkeäksi tavoitteeksi mielenterveyspalveluiden
parantaminen koulujen yhteydessä. Lisäksi mielenterveyspalveluiden siirtyessä
hyvinvointialueille, on Espoon ajettava terapiatakuuta Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueelle
pikimmiten. Pitkällä tähtäimellä tällä saavutetaan työkykyisempi kansa ja säästetää kuluissa.

Juho Virolainen
Espoon nuorisovaltuuston puheenjohtaja
juhotv@gmail.com
0452765117

Kasperi Manninen
Espoon nuorisovaltuuston jäsen 2020-2021
kasperi.manninen@gmail.com
040 1945678

Käsittely
Asiasta ei noussut keskustelua

Päätösehdotus
Hyväksytään

mailto:juhotv@gmail.com
mailto:kasperi.manninen@gmail.com
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§11 Seksuaalinen häirintä-kannanotto

Selostus
Outi Ala-kojola ja Neea Mäkitalo ovat tehneet kannanoton

nuorten kokemasta seksuaalisesta häirinnästä.

Kannanotto
Espoon nuorisovaltuuston kannanotto nuorten kokemasta seksuaalisesta häirinnästä

Vuoden 2021 kouluterveyskyselyssä ilmeni alta kolmasosan kokeneen seksuaalista
häirintää viimeisen kahden vuoden sisällä. Vaikka luku onkin huolestuttavan suuri ja
ollut kasvussa tällä vuosikymmenellä, ei se silti ole realistinen. Todellisuudessa
paljon useampi Espoolainen nuori kokee seksuaalista häirintää. Teimme kyselyn 60
Espoolaiselle nuorelle, jopa 57% kokenut häirintää viimeisen vuoden sisällä.

Kysely osoitti myös, ettei moni nuori tiedä, mitä seksuaalinen häirintä on. Suuri osa
näkee seksuaaliseen häirintään kuuluvat huomautukset tai intiimit kysymykset,
vihjailevat puheet, ilmeet ja eleet normaaleiksi. Varsinkin nuoriin tyttöihin kohdistuva
häirintä on valtaosin normalisoitua.

Seksuaalisen häirinnän teon kohteeksi joutunut on saattanut kokea tilanteen
ilmapiirin nöyryyttäväksi, halventavaksi tai ahdistavaksi ja siksi vaiennut asiasta.
Nuoret eivät myöskään tiedä, mitä pitäisi tehdä häirinnän kokemisen jälkeen. Kynnys
kertoa asiasta luotettavalle aikuiselle, tai tehdä rikosilmoitus on suuri, kun ei täysin
tiedetä mistä on kyse.

Kyselystä nousi ylös, että häirintä on vahvasti näkyvillä arjessa. Nuoret huomaavat
muihin ja itseensä kohdistuvaa härskiä kommentointia, koskettelua ja kaksimielisiä
vitsejä päivittäin.

Erityisen hälyttäviä paikkoja joissa seksuaalista häirintää on koettu oli erityisesti
sosiaalinen media ja snapchat, illanistujaiset, baarit, ostoskeskukset, metrot ja muu
julkinen liikenne sekä bussi- juna ja metropysäkit. Häirintää oli koettu etenkin
Suvelan, Leppävaaran ja Matinkylän alueella.

Kuuntelimme nuoria, ja ehdotamme, että kouluissa pidettäisiin niin sanottuja
infotilaisuuksia ja aamunavauksia, joissa puhuttaisiin seksuaalisen häirinnän
vakavuudesta ja seurauksista. Opetussuunnitelmaan pitäisi sisällyttää seksuaalisen
häirinnän ennaltaehkäisyä jo alakouluikäisille opiskelijoille. Kiusaamiseen ja
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häirintään liittyvissä tapauksissa tekijä ei usein ymmärrä tekojensa seurauksia, jos
asioita opetettaisiin yhä nuoremmille, voisi tilanne olla erilainen.

Häirintää kokeneet tarvitsevat laajalti matalamman kynnyksen palveluja, jotta
saataisiin enemmän tapauksia tietoon. Avoimuudella ja lisä resursseilla saisimme
uhrit kertomaan kokemastaan vaikenemisen sijaan.

Lisätietoja

Outi Ala-kojola

Espoon nuorisovaltuuston jäsen

outi2018@gmail.com

0449805208

Neea Mäkitalo

Espoon nuorisovaltuuston jäsen

makitalo.neea@gmail.com

050 3242728

Käsittely
Nuorisovaltuusto koki kannanoton yleisesti hyväksi ja kannattaa

kannanottoa.

Päätösehdotus
Hyväksytään.

§12 Bembölen koulu-lausunto

mailto:outi2018@gmail.com
mailto:makitalo.neea@gmail.com
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Selostus
Hans Weurlander, Pauli Rantatupa ja Juho Virolainen ovat

tehneet lausunnon koskien Bembölen kyläkoulun

lakkauttamista.

Lausunto
Espoon nuorisovaltuuston lausunto Bembölen koulun lakkauttamiseen

Bembölen lähes sata vuotta vanha kyläkoulu on joutunut lakkautusuhan alle. Sen
lakkautus vaikuttaisi monien nuorten oppilaiden koulumatkan pituuteen ja
turvallisuuteen. Samalla menetettäisiin myös tärkeä kulttuurihistoriallinen rakennus
aktiivisesta käytöstä.

Koulumatka

Turvallisen koulumatkan turvaaminen koululaisille on tärkeää, erityisesti, kun
kyseessä on 1-4 luokkalaiset. Yhteensä etäisyys Lagstadin koulun ja Bembölen
koulun välillä on 3.5 km, joka lisäisi suurimman osan koulumatkoja. Yli 3 kilometrin
koulumatkoista pitää kunnan kustantaa 1-3. luokkalaisille koulukuljetus oppilaille ja 4.
luokkalaisten tapauksessa 4km. Pidempi koulumatka siis toisi lisäkustannuksia
kunnalle.

Kuitenkin Lagstadin koulu on myös hyvien julkisten liikenteen yhteyksien päässä.
Esimerkiksi, jos oppilas matkustaa jo nyt julkisella liikenteellä Bembölen koululle,
jatkavat monet bussiyhteyksistä myös suoraan Lagstadin koululle, eikä bussia
tarvitsisi vaihtaa.

Taloudelliset puolet

Nuorisovaltuusto tunnustaa, että Bembölen koulun tulevaisuudesta päätettäessä on
huomioitava Espoon taloudellinen kestävyys. TaKe -ohjelmassa mainitaan 6,2
miljoonan euron säästöt sivistystoimessa  Nämä säästöt ovat Espoon taloudellisen
kestävyyden kannalta välttämättömät. Toiseksi vaihtoehdoksi Bembölen koulun
lakkauttamiselle  voisi silti harkita sen oppilaaksiottoalueen laajentamista, mikä
vähentäisi sen kustannuksia oppilasta kohden.

Koulun fasiliteetit
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Bembölen koulun lakkauttamista on perusteltu sen puuttellisilla fasiliteeteilla.
Kyläkoululla on kuitenkin myös ominaisuuksia joita kauempana oleva koulu ei tarjoa
yhtä hyvin. Esimerkiksi laadukas liikuntasali ja kouluruokala puuttuvat, joten
siirtymistä uusiin tiloihin voidaan pitää parannuksena kouluympäristöön. Koulun
pienuuden vuoksi sen yhteisö on tavallista tiiviimpi.

Oppilasmäärät

Lakkauttamalla Bembölen koulu sen oppilaat siirtyisivät muihin oppilaitoksiin, lähinnä
Lagstadiin ja Karamalmeniin, mikä vahvistaisi näitä ruotsinkielisiä kouluja
tulevaisuudessa. Kokonaiskuvaa ja realiteetteja ajatellen tämä ratkaisu vahvistaisi ja
turvaisi ruotsinkielistä kouluverkkoa Espoossa.

Lisätietoja

Juho Virolainen
Espoon nuorisovaltuuston puheenjohtaja
juhotv@gmail.com
0452765117

Hans Weurlander
Espoon nuorisovaltuuston hallituksen jäsen
hans.weurlander@gmail.com
0445550972

Pauli Rantatupa
Espoon nuorisovaltuuston sihteeri
pauli.rantatupa@gmail.com
0451772377

Käsittely
Lausunto sai kannatusta

Päätösehdotus
Hyväksytään
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§13 Sääntömuutosehdotus

Selostus
Päätetään nuorisovaltuuston sääntöihin tehtävästä

muutoksesta.

Muutos
Alkuperäinen:
Edustustehtäviksi luetaan edustus lautakunnissa,

poikkihallinnollisissa ohjausryhmissä, toimikunnissa,

kannatustyöryhmissä, neuvottelukunnissa ja maakunnallisessa

nuorisovaltuustossa.

Muutosehdotus:
Edustustehtäviksi luetaan jäsenyys sekä varajäsenyys
lautakunnissa, poikkihallinnollisissa ohjausryhmissä,
toimikunnissa, kannatustyöryhmissä, neuvottelukunnissa ja
maakunnallisessa nuorisovaltuustossa.

Käsittely
Muutosehdotusta kannatetaan.

Päätösehdotus
Hyväksytään

14§  Aloitteiden ja kannanottojen tilannekatsaus

Selostus
Käydään läpi aloitteet ja kannanotot.

Veikan aloite vietiin OPKH-pyöreä pöytään keskusteltavaksi
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Päätösehdotus
Merkitään tiedoksi

15§ Työryhmien tilannekatsaus

Selostus
Käydään läpi työryhmien tilannekatsaus.

Päätösehdotus
Merkitään tiedoksi.

16§ Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat

Selostus
Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat.

Nuorisovaltuustolle erilliset verkkosivut.

Päätösehdotus
Merkitään tiedoksi.
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Pöytäkirjan vakuudeksi

____________________________________
Puheenjohtaja Juho Virolainen

____________________________________
Sihteeri Pauli Rantatupa

___________________________________
Pöytäkirjan tarkastaja Leevi Jantunen


